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Schriftelijke vragen 
Onderhoud Tilburgse Bènkskes: vervolgvragen 

Aan het college van burgemeester en wethouders, 
Op 5 oktober 2023 heeft de PvdA fractie vragen gesteld over de onderhoudsstaat van de social sofa’s; de 
Tilburgse bènkskes die mensen samenbrengen in de openbare ruimte. Op 12 december 2023 zijn deze vragen 
door het college beantwoord. De antwoorden roepen echter direct vervolgvragen op.  
 
Het college wordt verzocht de volgende vragen te beantwoorden: 

1. Het college geeft aan dat ‘niet alle social sofa’s een grote bijdrage leveren’, dat ze ‘in principe’ blijven 

staan en dat de gemeente indien gewenst social sofa’s kan verwijderen. Daaruit spreekt volgens de 

PvdA geen grote waardering voor dit initiatief.  

a. Is het college het met de PvdA eens dat behoud en beheer van de social sofa’s het 

uitgangspunt moet zijn van het beleid?  

b. En dat verwijdering alleen in uitzonderlijke/bijzondere gevallen kan plaatsvinden? 

2. Er zou een budget zijn specifiek voor reparaties van kapotte social sofa’s.  

a. Hoe groot is dit budget?  

b. Hoeveel social sofa’s kunnen hiervan jaarlijks worden gerepareerd? 

3. Er bestaat nog geen actieve programmering voor onderhoud van social sofa’s. Dit wordt onderzocht.  

a. Wanneer kan afronding van dit onderzoek worden verwacht?  

b. Is het college bereid de raad actief te informeren over de resultaten van dit onderzoek?  

c. Is het college bereid zelf een voorstel te doen voor structureel onderhoud van social sofa’s? 

4. Het college stelt dat elke social sofa die in openbaar gebied is (of wordt) geplaatst eigendom is van de 

gemeente. Dat lijkt de PvdA fractie geen logische conclusie. Een particulier of organisatie koopt 

namelijk een social sofa van Social Sofa B.V. en verkrijgt deze vervolgens in eigendom. De particulier of 

organisatie kan deze dan op eigen grond zetten of -met toestemming van de gemeente- in openbaar 

gebied. Na verkoop en levering van de social sofa aan de particulier/organisatie/bedrijf is Social Sofa 

B.V. geen eigenaar meer van het object. Social Sofa B.V. kan dit eigendom dus ook niet overdragen 

aan de gemeente, nu zij geen eigenaar meer is na de verkoop. De gemeente lijkt ons vervolgens dus 

ook geen eigenaar te zijn geworden van alle social sofa’s in het openbaar gebied. Ook niet door de 

aangehaalde overeenkomst tussen haar en de B.V.  

a. Hoe kijkt het college gezien deze beredenering opnieuw aan tegen de vraag wie eigenaar is 

van de social sofa’s die door particulieren/organisaties/bedrijven zijn gekocht, zowel wanneer 

deze op niet-openbaar gebied staan als wanneer deze op openbaar gebied staat? 

b. Indien de gemeente tot de conclusie zou komen toch niet van elke social sofa in openbaar 

gebied eigenaar te zijn, heeft dit dan nog invloed op het beheer, onderhoud of de 

verplaatsing of verwijdering van social sofa’s? 

c. Informeert de gemeente de initiatiefnemer, wanneer er het voornemen is een social sofa te 

verwijderen, te verplaatsen of te vervangen? Zo ja, op welke wijze? 
d. Heeft de gemeente een duidelijke lijst met welke social sofa’s op welke plek in de gemeente 

Tilburg staan en wie daartoe het initiatief heeft genomen? Kan deze lijst met de raad gedeeld 

worden? Tot hoeveel social sofa’s op grondgebied van de gemeente Tilburg komt men dan? 
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